

中国农业农业农村部关于第四届全球水产养殖大会的发言

为推动全球水产养殖可持续发展，2021年9月22-26日，联合国粮农组织、亚太水产养殖中心网将与中国农业农村部联合在中国上海主办第四届全球水产养殖大会。全球水产养殖大会每十年召开一次，是全球水产养殖从业者的一次盛会。本次会议将以“面向食物供给和可持续发展的水产养殖”为主题，全面总结近十年全球水产养殖发展成就，分析全球水产养殖发展的机遇、问题和挑战，包括新冠肺炎疫情对水产养殖造成的影响，提出未来十年水产养殖发展方向和主要措施，会后将发布《促进全球水产养殖业可持续发展的上海宣言》。本次会议将邀请联合国粮农组织总干事屈冬玉先生，联合国粮农组织渔委会各成员国代表，相关国际及区域组织代表，以及感兴趣的科研和企业人员参加。同期还要举办“促进可持续水产养殖发展的南南和三方合作高端圆桌会议”和全球水产养殖业成果成就展。近期，联合国粮农组织已在官网开放注册登记。中国农业农业农村部诚挚欢迎所有关心、支持和从事水产养殖业的人士踊跃报名并积极参会。

Statement by the Ministry of Agriculture and Rural Affairs of China on the Fourth Global Aquaculture Conference

To promote the sustainable development of global aquaculture, the Food and Agriculture Organization of the United Nations, Asia Pacific Aquaculture Center Network and the Ministry of Agriculture and Rural Affairs of China will jointly host the 4th Global Aquaculture Conference in Shanghai, China on September 22-26, 2021. The Global Aquaculture Conference is held every ten years and is a grand meeting for global aquaculture practitioners. With the theme of "Aquaculture for Food and Sustainable Development", this conference will comprehensively summarize the achievements of global aquaculture development in the past ten years, and analyze the opportunities, problems and challenges of global aquaculture development, including the impact of the COVID-19 pandemic on aquaculture. As for the impact, the direction and main measures for the development of aquaculture in the next ten years are proposed, and the Shanghai Declaration on Promoting the Sustainable Development of Global Aquaculture will be issued after the meeting. This meeting will invite Mr. Qu Dongyu, Director-General of the Food and

Agriculture Organization of the United Nations, representatives of member countries of the FAO Fisheries Committee, representatives of relevant international and regional organizations, and interested researchers and business personnel to participate. At the same time, the "South-South and Triangular Cooperation High-Level Roundtable Meeting to Promote Sustainable Aquaculture Development" and the Global Aquaculture Industry Achievement Exhibition will also be held. Recently, the Food and Agriculture Organization of the United Nations has opened registration on its official website. The Ministry of Agriculture and Rural Affairs of China sincerely welcomes all those who care about, support and engage in the aquaculture industry to sign up and participate actively.